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Plats och tid Festsalen i Alvesta Folkets hus, Allbogatan 17 
Måndagen den 8 maj 2023, klockan 13:15 – 15:15 

Paragrafer §§ 10 - 18  

Ledamöter Monica Pihl (C), omsorgsnämnden 
Josefine Ljungqvist (KD), omsorgsnämnden 
Jessica Johansson (KD), kommunstyrelsen 
Mats Nilsson (C), nämnden för arbete och lärande 
Mikael Lindberg (C), samhällsbyggnadsnämnden 
Erik Olofsson (S), kultur- och fritidsnämnden 
Thomas Hedevik, Alvesta PRO 
Lenah Thuresson, Vislanda PRO 
Tonny N. Gyllenhammar, Moheda PRO 
Tommy Mases, SPF Seniorerna Skatelöv, vice ordförande 
Jan-Olof Ekman, SPF Seniorerna Västra Torsås 
Lars Ingvar Berg, SPF Seniorerna Moheda 
Gudrun Samuelsson, SPF Seniorerna Alvesta 
Iréne Niemi, SKPF 

Närvarande ersättare Helén Gustavsson (M), omsorgsnämnden 
Elisabeth Berggreen, Alvesta PRO 
Ingrid Lövgren, SPF Seniorerna Västra Torsås 
Christer Bravell, SPF Seniorerna Moheda 
Inger Johansson, SKPF 

Övriga närvarande Emma Asp, ABF södra Småland 
Susanne Ek-Lundh, samordnare för anhörigstöd och aktivering, omsorgsförvaltningen 
Clara Gustavsson, bibliotekarie, kultur- och fritidsförvaltningen 
Emelie Sahlström, bibliotekarie, kultur- och fritidsförvaltningen 
Peggy Hall, sekreterare 

Utses att justera Lenah Thuresson, Vislanda PRO 
  

Underskrifter 

 Sekreterare 

 
  

 Peggy Hall  

 Ordförande 
  

 Tommy Mases, SPF Seniorerna Skatelöv  

 Justerare 
  

 Lenah Thuresson, Vislanda PRO 
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§ 10 Val av justerare 

Lenah Turesson, Vislanda PRO, valdes att justera dagens protokoll. 

§ 11 Ändring av och tillägg till dagordningen 

Punkt 4 i utskickad kallelse om hur ansökan och utredning om stöd och hjälp från 
omsorgsförvaltningen går till utgår vid dagens möte på grund av sjukdom. Den 
ersätts av två nya punkter: Projekt gällande att motverka ofrivillig ensamhet hos 
äldre samt samarbete gällande planering av mötesplatser och aktiviteter. 

Inför dagens möte har pensionärsföreningarna inkommit med nedan tillägg till 
dagordningen:  

1. Lokalbidrag för pensionärsföreningar. Önskar att någon från Kultur- och 
fritidsförvaltningen deltar. 

2. Mötesplatser. Föreningarna och kommunen bör samarbeta kring att ordna 
mötesplatser för kommunens äldre invånare så vi inte dubbelplanerar ovetande om 
varandra. 

3. Kösituationen – önskemål om redovisning varje möte. 

4. Strategi för ett värdigt liv (delades ut på föregående möte). Vi förutsätter att vi 
får vara delaktiga i utformandet av en ny. 

Punkt 2 tas upp under ärende om mötesplatser som tillkommit på dagordningen 
medan övriga tre punkter läggs in under ansvarig nämnd under punkten 
Information från nämnderna. 

§ 12 Föregående protokoll 

Det fanns inget att ta upp från föregående protokoll. 

§ 13 Projekt gällande att motverka ofrivillig ensamhet hos äldre 

Emma Asp från ABF södra Småland informerade pensionärsrådet om en ansökan 
som ABF håller på och skriver om medel ur allmänna arvsfonden till ett projekt om 
ofrivillig ensamhet bland äldre. Alvesta kommun är med som en samverkanspartner 
och Emma har även pratat med en av pensionärsföreningarna sedan tidigare. 
Ansökan är tänkt att vara klar att skickas in under maj 2023 och förhoppningen är 
då besked innan årsskiftet. 

Om medel beviljas till projektet är tanken att starta i gång under våren 2024. Det är 
sedan tänkt att pågå under tre år. Tanken är att ha Folkets hus i Alvesta som 
utgångspunkt och ha olika aktiviteter där. Det är också tänkt att kunna bjuda med 
andra målgrupper, exempelvis FUB (för barn, unga och vuxna med 
utvecklingsstörning). Under projektets första år är det tänkt att samla på sig 
erfarenheter av att nå målgruppen och här skulle pensionärsrådet kunna fungera 
som samrådsgrupp om intresse finns. 

Frågan ställs hur det blir för de som bor i andra delar av kommunen eftersom 
projektet utgår från en lokal i Alvesta tätort? Emma svarar att det finns ett behov av 
att till en början avgränsa till endast en möteslokal. Man kan i planeringen diskutera 
hur man gör för att kunna nå de som inte bor i Alvesta, exempelvis lägga aktiviteter 
som passar med kollektivtrafikens tider eller liknande. 
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På mötet diskuteras kring svårigheten för ensamma äldre som bor utanför tätort att 
ta sig till en mötesplats i Alvesta eller till andra mötesplatser som ligger så att det 
krävs transport. Pensionärsföreningarna lyfter vikten av att mötesplatsen finns i den 
enskildes geografiska närhet. Ett förslag är att ha små mötesplatser på flera olika 
ställen. Emma ska fundera över hur det skulle kunna gå att fånga upp de små 
orterna. Det diskuteras även kring svårigheten att hitta de personer som är 
ensamma och att motivera dem till att ta sig till olika aktiviteter. 

Pensionärsföreningarna har också erfarenhet av att det inte är så viktigt vad det är 
för aktivitet som anordnas utan det viktiga är det sociala utbytet och möjligheten 
att träffas. Många är nöjda med att träffas för att prata och fika tillsammans. 

Det framförs också från pensionärsföreningarna att det är viktigt med samplanering 
så att det inte blir en konkurrenssituation mellan liknande aktiviteter som 
arrangeras av föreningarna respektive kommunen samt inom projektet. 

§ 14 Samarbete gällande planering av mötesplatser och aktiviteter 

Susanne Ek-Lundh, som bland annat har rollen som samordnare för aktivering inom 
omsorgsförvaltningen, informerade om omsorgsförvaltningens mötesplatser. Det 
finns ett politiskt beslut om att det ska finnas mötesplatser för äldre. För 
närvarande finns det mötesplatser i gång i Moheda, Vislanda och Alvesta (två 
stycken i Alvesta). Det finns även en mötesplats i Lönashult men den är tillfälligt 
pausad på grund av svårigheter gällande bemanning. I Grimslöv finns ingen 
mötesplats eftersom det inte har gått att få ihop med personal. Mötesplatserna är 
öppna en till två gånger i veckan på eftermiddagarna. 

Syftet med mötesplatserna är social gemenskap och stimulans. De som besöker 
mötesplatsen får vara med och påverka vilka aktiviteter som görs. På 
mötesplatserna använder man sig också av möjligheten att åka i väg på trivselresor 
som finansieras genom medel från familjen Kamprads stiftelse.  

Det krävs föranmälan till mötesplatserna för att personalen ska kunna ha koll på hur 
många som kommer. Pensionärsrådet undrar dels om personer blir nekade att 
komma till mötesplatsen, dels om det är så att det är de personer som är snabba 
med anmälan som får komma varje vecka? Susanne svarar att de försöker fördela 
platser om de skulle märka att det är många som anmäler sig. Om det är någon som 
kommer ofta får den kanske i så fall vänta till förmån för någon som inte kommit så 
ofta. Susanne har dock inte hört att det är någon som blivit nekad att komma till 
mötesplatsen på grund av platsbrist. Mötesplatsen i Moheda har blivit väldigt 
populär och eventuellt behöver man då göra en fördelning av platserna. 

Frågan ställs också om det är de personer som hörs mest som är de som påverkar 
vilka aktiviteter som görs? Susanne svarar att det är personalens uppdrag att se till 
att alla får komma till tals. Om det märks att någon är väldigt tyst sitter personalen 
kanske och pratar med den personen en stund. 

Det finns mycket aktiviteter på vardagarna men det blir sedan lugnare på helgerna. 
Susanne informerar om att det finns en tanke om samverkan med 
pensionärsföreningarna som kanske skulle kunna ha möjlighet att hålla i någon 
aktivitet i mötesplatslokalerna på helgen? Föreningarna får gärna fundera över det 
och återkomma om det är något som de skulle vara intresserade av. 
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§ 15 Information från nämnderna 

Kultur- och fritidsnämnden 

Erik Olofsson (S) informerar om att frågan om lokalbidrag till pensionärsföreningar 
ska tas upp i samband med nästa revidering av reglerna för bidrag till lokalhyror. 
Det behöver i så fall vara lika för alla.  Det är dock svårt att tala om när i tid detta 
blir. Erik har lyft frågan och kommer göra det igen.  

Omsorgsnämnden 

Det är för tillfället 30 personer som har beslut om särskilt boende som väntar på att 
få beslutet verkställt.   

Sekreteraren informerade om att omsorgsförvaltningen har tecknat avtal med ett 
företag som anställer personer i högstadieålder som kommer till särskilda boenden 
och gör olika aktiviteter och liknande med de boende. Syftet är tudelat, dels är 
tanken att skapa intresse bland unga för arbete inom vård och omsorg, dels att 
sätta guldkant på vardagen för de boende. Inledningsvis kommer ungdomarna att 
vara på särskilda boendena Högåsen i Alvesta och Björkliden i Vislanda. 

Renoveringen av Furuliden etapp 1, som avser C-huset, flyter på enligt plan. Om 
inget oförutsett inträffar kommer C-huset vara inflyttningsklart i april 2024. 
Planering inför renoveringen av A- och B-husen pågår. De personer som nu flyttar in 
på Furuliden informeras om att de kommer behöva flytta när renoveringen av deras 
lägenheter startar. 

Det pågår även förbättringar av brandskyddet på Furuliden genom att sprinklers 
installeras i samtliga lägenheter och gemensamhetsutrymmen. Från början var 
tanken att installera sprinklers i lägenheterna i samband med att de renoveras. Det 
finns dock ett krav från Räddningstjänsten om att sprinklers behöver installeras 
omgående för att brandskyddet ska vara godkänt. Verksamheten och företaget som 
installera sprinklers planerar tillsammans för att det ska bli så bra som möjligt för de 
boende eftersom arbetet innebär mycket oljud. Vissa tider har det funnits möjlighet 
att vara i församlingshemmet under tiden som arbetet pågår. En av 
representanterna från pensionärsföreningarna säger att det har klagats från de 
boende om att det är högljutt men att man har accepterat situationen. 

Pensionärsföreningarna har efterfrågat att fortsatt vara involverade i revideringen 
av strategi för Alvesta kommuns äldre invånare. Det pågår arbete med den och den 
kommer att skickas på remiss till pensionärsföreningarna innan beslut. 

Frågan ställs hur det går med trygghetsboendet i Moheda? Omsorgsnämnden är 
inte involverade i denna fråga utan det är Allbohus som ansvarar för 
trygghetsboendet. Det är oklart när byggstart är. 

Nämnden för arbete och lärande 

Mats Nilsson (C) informerade om att nämnden för arbete och lärande beslutat att 
inte starta vissa program på Alvesta gymnasium på grund av för få sökande. Han 
lyfter att det är en stor utmaning för omsorgsförvaltningen att det inte finns några 
sökande till vård- och omsorgsprogrammet.  
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På mötet diskuteras kring varför ungdomar inte söker vård- och 
omsorgsprogrammet. Det behöver vara en attraktiv arbetsgivare och en attraktiv 
skola. 

Det efterfrågas information om hur det ser ut med utbildningsnivåerna bland 
omsorgspersonal inom kommunens äldreomsorg? Omsorgsnämnden får i uppdrag 
att redovisa detta på nästa sammanträde i pensionärsrådet. 

Mats informerade också om att bland de arbetslösa i kommunen är det flera 
personer som saknar arbetsförmåga.  

§ 16 Information från pensionärsorganisationerna 

PRO Alvesta – Verksamheten rullar på och det märks av en viss ökning av 
medlemstalen efter att de minskat under pandemin.  

Västra Torsås SPF – Det anordnas mycket aktiviteter med många deltagare på varje 
aktivitet. Det är lite trögare vad gäller resor. Föreningen har mycket samarbete med 
Skatelövs SPF. 

SKPF – I Växjö hålls ett medlemsmöte där Anna Tenje ska delta för en utfrågning. På 
senaste mötet i Växjö deltog Växjö kommuns demenssjuksköterska och en 
anhörigkonsulent. I SKPF i Alvesta finns en studiecirkel, det viktigaste är dock att 
träffas. 

Alvesta SPF – Det har varit dålig uppslutning till mötena. Föreningen har därför tagit 
upp med medlemmarna vad de är intresserad av och det har sedan dess blivit 
bättre. De har bland annat lärt ut hur parkeringsappar fungerar. Erfarenheten är att 
det inte behöver vara så stora aktiviteter som anordnas. 

Moheda SPF – Har möte en gång i månaden, mellan 90-100 personer på varje möte. 
SPF och PRO Moheda har hälsovecka denna vecka med olika aktiviteter.  

Vislanda PRO – Har många aktiviteter och försöker locka till sig nya medlemmar 
genom de olika aktiviteterna. 

Skatelövs SPF – Pågår planering av aktiviteter inför hösten. Har också märkt av att 
det viktigaste är att träffas och umgås, det behöver inte vara mer avancerat än så.  

§ 17 Övriga frågor 

Frågan ställs vad som är i Hagagården idag? Det är inget särskilt som anordnas i 
Hagagården nu men den finns att hyra. I höstas lyfte Alvesta SPF ett förslag på 
pensionärsrådets möte om att exempelvis ha kaffeservering på Hagagården. Erik 
Olofsson (S), kultur- och fritidsnämnden tar med sig frågan. 

§ 18 Information om kulturbussen 

Bibliotekarierna Clara Gustavsson och Emelie Sahlström på kultur- och 
fritidsförvaltningen visade den nya kulturbussen för pensionärsrådet. På bussen 
finns biblioteksverksamhet med möjlighet att låna och beställa böcker. Bussen är 
också utrustad med en dator och skrivare. Det finns även möjlighet att ha en scen 
längst bak på bussen. 
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Tisdag och onsdag är tänkt att vara de ordinarie turerna för allmänheten. Måndag 
och torsdag ska vara specialturer exempelvis till förskolor och särskilda boenden. 
Det finns även möjlighet för andra verksamheter att följa med bussen på turerna. 

Under kommande veckor ska bussen provköras för att se att det funkar att köra den 
till de platser som är tänkt eftersom den är mycket större än den tidigare bussen. 
Det är tänkt att vara färre hållplatser jämfört med tidigare men bussen ska stå 
parkerad längre på varje plats. Turerna och tiderna kommer att utvärderas efter en 
period. Den 23 maj är det invigning av kulturbussen i Torne. 

Med den tidigare bussen hade verksamheten ca 500 låntagare. 

 


